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ZAŠTO JAV	OST 	E MOŽE DA Z	A KO JE I ZA KOJE 
	OVCE RADIO 	A UPIT	IKU? 

 
Centar za građansko obrazovanje (CGO) naglašava važnost transparentnosti procesa 
evropskih integracija kako bi isti zadržao podršku građana i građanki Crne Gore i bio 
doživljen kao zajedničko vlasništvo i odgovornost. 

Na žalost, neki članovi Vlade Crne Gore se nerijetko ponašaju kao da se radi o njihovom 
privatnom poslu nad kojim imaju puni monopol, a sva pitanja koja se tiču informacija o 
procesu predstavljaju kao pokušaj ometanja u realizaciji planiranih aktivnosti, 
zaboravljajući pri tom da u toj istoj EU zakon važi za sve a da su vlade odgovorne 
svojim građanima. 

CGO, koristeći odredbe Zakona o slobodnom pristupu informacija, traži one informacije koje 

doprinose transparentnosti i odgovornosti donosilaca odluka, a koji u našem kontekstu nijesu 

skloni da ih sami objavljuju. 

Imajući u vidu da je Vlada Crne Gore predala odgovore na Upitnik Evropskoj komisiji 

09.12.2009, CGO je u nekoliko navrata tokom 2010. slao zahtjev nadležnom Ministarstvu za 

evropske integracije (MEI) tražeći informacije o ukupnom broju prevodilaca, koji su bili 

angažovani za prevođenje materijala za potrebe odgovora na Upitnik, ukupnom broju 

angažovanih lektora i redaktora za potrebe odgovora na Upitnik, ukupnom iznosu novca 

plaćenom po osnovu honorara za prevođenje, kao i za usluge lektora i redaktora. 

CGO smatra da javnost ima pravo da pored često potenciranih koristi procesa pristupanja EU 

dobija i podatke o troškovima, angažovanim kadrovima i sličnim pratećim podacima. Nema 

ničeg u prirodi ovih informacija koje bi trebale predstavljati tajnu po bilo kojem osnovu i 

stoga je krajnje nerazumljivo zašto MEI odbija da odgovori na ove zahtjeve, na šta ih Zakon o 

slobodnom pristupu informacija, profesionalna etika, ali i retorička privrženost evropskim 

standardima i najboljim praksama obavezuju. 

CGO smatra da MEI na ovaj način nepotrebno opterećuje i nadležne sudske organe, 
preko kojih i mi i druge organizacije civilnog društva moramo tražiti primjenu zakona. 
Dodatno, MEI sebe stavlja u negativan kontekst i domaće i međunarodne javnosti čime 
ne doprinosi ni samom procesu evropskih integracija u onom suštinskom smislu koji 
treba da pokaže da se i članovi ove Vlade uče da je moć u rukama građana.  

 

Snežana Kaluđerović, pravna savjetnica  

 


